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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj!  To je peti obisk vlade v 
regijah oz. včeraj in danes smo obiskali peto in šesto regijo. Od februarja smo v Posavju in 
Zasavju v tem času, odakr smo bili nazadnje tukaj, je tudi obe regiji tako kot celotno državo 
prizadela gospodarska in finančna kriza. Ko smo primerjali kakšno je bilo stanje takrat in kakšno 
je stanje sedaj. Iz teh statističnih podatkov, ki ste jih vsi dobili in jih ne bi vseh ponavljal, ker 
nimamo časa, se pač vidijo te primerjave, vidimo tudi, da sta šli regiji različno skozi te krizne 
čase, Posavje bolje kot Zasavje. Kljub temu da je zasavska regija v tem času od leta 2008 do 
letos dobila skoraj 80 mio državnih pomoči, posavska regija pa zgolj 30, lahko vidimo pri 
rezultatih gospodarskih družb bistveno razliko. Medtem ko je gospodarstvo v Posavju v zadnjih 
letih beležilo prihodke, ki so nad časi pred krizo, lani recimo so gospodarske družbe v Posavju 
zabeležile prihodke, ki so skoraj 30 odstotkov oz. celo več nad letom 2008, medtem ko so ti 
prihodki v Zasavju padli za 10 oz. celo nekaj več odstotkov. Tudi stopnja brezposelnosti je v 
Posavju malenkostno nad državnim povprečjem, medtem ko je v Zasavju bistveno višja. Ta 
slika, ki jo je treba dopolnti z vsemi temi podatki, ki jih imate, kaže na to, kakšna prihodnost nas 
čaka in kakšne usmeritve so tukaj potrebne. 
 
Obe regiji imata eno skupno točko, to je energetika kot ena od zelo pomembnih dejavnosti. To 
bo ostalo še naprej, bodo pa poudarki ponekod nekoliko drugačni, še poebej za srednjo Savo 
oz. za Zasavje računamo na to, da bomo odpravli ovire, ki se zdaj nakazujejo in postavljajo in 
bodo ti projekti izgradnje hidroelektrarn stekli. Gre za obnovljive vire energije, ki imajo absolutno 
prednost v naši in tudi evropski energetski bilanci in so zato še toliko bolj pomembni.  
 
Sporočilo, ki ga vlada tokrat prinaša predvsem v Zasavje je, da bo državnih pomoči v prihodnje 
bistbveno manj, kot jih je bilo v preteklosti, da se je treba postaviti na lastne noge, da kolikor bo 
še državnih pomoči, jih bo potrebno pametno investirati,  posebej tako, da bo rastlo, da bodo 
rezultati, da bodo nova delovna mesta. Kot vzor za prihodnost je treba postaviti tista 
gospodarska podjetja, ki so se prilagodila krizi, ki uspešno poslujejo, ki izvažajo, ki povečujejo 
dodano vrednost in ki na novo zaposlujejo. Včeraj smo recimo obiskali eno tako uspešno 
podjetje to je Kovis. Ne pričakujejo od države ne davkoplačevalcev nobenih subvencij, ne 
pričakujejo nobenih nepovratnih sredstev. Pričakujejo pa, da bomo odpravili birokratske ovire, ki 
onemogočajo njihovo širitev in razvoj, in pričakujejo da se bo v bodoče vlagalo v infrastrukturo, 
tako da bodo te prometnice služile tudi k hitrejšim ekonomskim povezavam. In to je naloga 
vlade, ni pa naloga davkoplačevalcev da sami neposredno presojajo, katera gospodarska 
dejavnost je za nekoga dobra in katera je slaba in kam se usmerjajo državna sredstva, ko so 
možnosti omejene.  
 
Kot veste je vlada v proračunih za prihodnji dve leti predvidela v kriznem času znaten obseg 
investiranja. Gre predvsem za izkoriščanje še neuporabljenih evropskih sredstev,  kjer so bile 
zamude v preteklosti, in tukaj leži velika priložnost za vse tiste, ki imajo programe v tej regiji, za 
vse tiste, ki vedo, kaj želijo, ki vedo, kam se splača vlagat in ki so se v tem času tudi že naučili, 
kakšna je ta procedura. Tega znanja je veliko, to smo videli tudi na podlagi uspešnih projektov v 



 

obeh regijah, kjer so se ta sredstva koristila, in v naslednjih dveh, treh letih so tukaj znatna 
sredstva iz obstoječe finančne perspektive EU in tudi naslednji 2014-2020 bodo na voljo 
sredstva. Ne toliko kot doselj, ampak še vedno bodo in je treba pravočasno pripraviti programe, 
ker bodo vsa sredtsva na voljo takoj, če bomo v novembru uspešno zaključili ta pogajanja in 
sprejeli celoletni proračun EU do leta 2014, potem bodo ta sredstva na voljo. Prej jih uporabimo, 
prej jih koristno investiramo, prej se bo dalo tudi čakati rezultate. Tisti končni rezultati, ki jih 
želimo od teh investicij, so produktivna delovna mesta še posebej v tem delu regije oz. v tistih 
občinah, kjer je zaposlenost nizka in brezposelnost visoka.  
 
Toliko sedaj,  glede nekaterih posamičnih projektov bosta kasneje govorila kolega iz vlade. Ki je 
danes dopoldne opravila sejo, ki je bila posvečena izključno razmeram v Zasavju in Posavju, šli 
smo čez vse odprte probleme na strateški ravni, nekatere smo dorekli tudi na licu mesta. Tam 
kjer so bile številne nejasnosti glede investicij, sedaj vemo, kako naprej, kot rečeno pa več o 
tem v nadaljevanju, kot sem rekel za resorje, ki jih pokrivata kolega Bogovič in kolega Černač. 
Ali so sedaj kakšna vprašanja vezana na regijo, ali direktno name, prosim da jih postavite sedaj. 
Potem se bom opravičil, ker grem še do župana, tukaj smo program nekoliko prilagodili. Če pa 
se vprašanja nanašajo na resorje, ki jih pokrivata kolega, pa jih prosim prihranite za njiju. 
 
NOVINARKA: Glede na to, da Zasavje ne bo več deležno tolike pomoči, me zanima, ali mislite, 
da bi potem tuji investitor za zasavsko energetiko bil bolj dobrodošel kot domači? Vprašanje se 
nanaša na današnje pisanje Dnevnika, da naj bi ruski investitor vlagal v TET? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Odgovor na prvo vprašanje je da. Vsekakor je iz vidika 
slovenskega davkoplačevalca bistveno bolje, da svež kapital pride iz tujine, kot pa iz njihovih 
žepov. To je popolnoma jasno. Mi potrebujemo neposredne tuje investicije, ker je domače 
akumulacije v teh časih premalo. Preden pa se odgovori na drugo vprašanje pa je potrebno 
poznati podrobnosti in ekonomsko računico, doselj v življenju nisem srečal še nobenega tujega 
investitorja, pa tudi zelo malo domačih, ki bi bili pripravljeni vlagati brez ekonomske računice.  
 
NOVINARKA: Gospod Jankovič vas je danes pozval k odstopu. Glede na njegove besede naj 
bi šlo za to, da je vlada neuspešna in da edino, kar ste uspešno naredili je novo zadolževanje v 
tujini, vse ostalo naj bi bilo še lsbaše, večja zadolženost pod Pahorjevo vlado. Vaš komentar. 
 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Njegov intervju danes je spet na nek poseben dan.Tudi 
če bi bilo to res, pa seveda ni, je to še vedno bistveno več kot bo kadarkoli dosegla kakšna 
vlada gospoda Jankovića. On je imel priložnost na začetku, on je imel priložnost na začetku, vsi 
vemo, kakšen je bil rezultat predčasnih volitev na začetku, SDS in jaz osebno smo čakali dolgo 
časa, da on sestavi vlado. Imel je vse možnosti, matematika mu je šla na roke, volilni rezultat 
tudi, vendar ni znal niti vlade sestaviti, tako da predlagam gospodu Jankoviću nekoliko 
potrpežljivosti, ker se bo še načakal in bi bilo dobro, da v tem času ne “gunca preveč afne”, ker 
smo v preveč resnem položaju. 
 
 
NOVINARKA: Omenjate produktivna mesta, razvoj regije žal ta so povezana tudi z investitorji, 
vendar ti ne vlagajo v Zasavje zaradi slabih prometnih povezav, včeraj ste pa v obisku v 
Posavju povedali, da ima tokrat prednst tretja razvojna os oz. od meje hrvaške do Novega 
mesta? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Včeraj v Posavju nisem o tem govoril, smo pa o tem 
govorili na delovnem posvetu vlade in kolega Černač bo lahko to pojasnil bolj podrobno. Dejal 
sem na začetku te tiskovne conference, da tisto kar je dolnost vlade, je poskrbeti za 
infrastrukturo, ki je državnega pomena. To delamo. V tej fazi ni več prioriteta izgradnja 
avtocestnega križa, ampaj je prioriteta v teh in prihodnjih letih žal zaradi finančne situacije, 
kakršna je, in to bo trajalo še nekaj časa, poveže tudi ostale dele Slovenije, ki jih avtocestni križ 
ni povezal. Torej da čimprej uredimo ustrezne prometnice.  Ni pa tega problema možno rešiti 
samo z enim kosom ceste ali pa samo z eno razvojno osjo. To bodo bodoči projekti, to bodo 
prioritete, ni pa še jasno, kako bomo zapirali sheme financiranja. To pa je v veliki meri odvisno 
od tega, kako bomo uspeli vsaj del the Bremen, ki so nastali z gradnjo avtocestnega križa, 
preložiti na koncesionarje. To se trudimo, s tem bo odprt manevrski proctor, da se hitreje vlaga 



 

tudi v ostale infrastrukture, in da te kraje poveže, seveda tudi Zasavje. Torej je to naša skupna 
skrb.  
 
NOVINARKA: Glede predloga proračuna za prihodnji dvet leti: Karl Erjavec je dejal, da ima 
zagotovilo, ga pokojnine ne bodo zamrznjene, čeprav je takšen predlog proračuna, minister 
Šuštaršič pa pravi, da se sredstva o katerih govori Karl Erjavec ne dajo dobiti samo iz Kada, pa 
me zanima, ali Karl Erjavec ima zagotovila, o katerih govori, in kje bi potem ta denar prišel, ter 
kako trdna je ta hip koalicija tudi glede ZUJFa, ali še razmišljate o zaupnici generalno? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kar se tiče usklajevanje pokojnin, sta tukaj dva 
dokumenta, ki govorita o tem. Eden je proračun za prihodnji dve leti in zakon o izvajanju 
proračunov, ki predvideva, da se iz proračunov transferji v pokojninsko blagajno za usklajevanje 
pokojnin ne bodo povečevali v tem času, ampak bodo zamrznjeni, takšno odločitev je koalicija 
uskladila preden je zakon o izvajanju proračuna poslala v Državni zbor. Drugi zakon, ki deloma 
ureja isto pronblematiko in je sedaj v procedure v parlamentu hkrati pa tudi še v usklajevanju s 
socialnimi partnerji, pa je zakon o spremembi pokojninske zakonodaje.Ob tem je odprta dilema, 
kako uskladiti tisti del sredstev, ki v pokojninsko blagajno prihaja iz kapitalskega dela, direktno 
rečeno iz kapitalske družbe in v zvezi s tem ima koalicija v koalicijski pogodbi neko zavezo, ki jo 
je tudi omenjal predsednik Desusa oz. minister Erjavec.Ta stvar se pa še usklajuje, je pa to 
ločeno od neposredne proračunske debate, tako da je treba ločiti, v bistvu imata oba prav, eden 
je govoril o proračunu, drugi pa o zakonu o pokojninskem in invalidskem zavarovanju. Ta stvar 
je še odprta in tudi ni popolnoma dorečeno in tudi ne bo, dokler zakon ne bo šel v zadnje branje 
in tudi sprejet. Vlada je sicer odločila, in je tudi povedala zakaj je to zakonodajo poslala v 
državni zbor preden so bila končana pogajanja s socialnimi partnerji, smo pa hkrati povedali, da 
členi še niso zaprti in da so tukaj še možne dodatne spremembe tudi v zvezi s to zavezo, ki 
izhaja iz koalicijske pogodbe in koalicijska pogodba je temelj, na osnovi katerega je ta kolaicija 
nastala in na osnovi katere je nastala ta vlada in od tega, kako se izvaja koalicijska pogodba, je 
odvisna tudi trdnost koalicije. V vladi in v koaliciji je pet strank, vsi smo se zavezali, da tisto, kar 
piše v koalicijski pogodbi, tisto, kar koalicija sprejme skupaj, sestavlja koalicijski proctor, ki je 
obveza za to koalicijo, tisto kar ni v koalicijski pogodbi, in kar koalicija ne sprejme skupaj bodisi 
v obliki sklepov, bodisi v obliki zakonov, pa je izvenkoalicijski proctor, kjer ima vsaka kolaicijska 
partnerica svojo svobodno voljo, da odloča kakor hoče in tudi glasuje, če hoče, z opozicijo ali s 
komerkoli.Če je nekaj v koalicijski pogodbi, potem je to zaveza koalicijskih partnerjev, ki jo treba 
spoštovati, razen če se ne dogovorimo, da nekaj soglasno spremenimo. Če koalicija sprejme 
nek zakon ali neko uredbo, tega zakona alit e uredbe ni možno spremeniti, dokler se koalicija 
ne strinja z vsemi popravki. Vsako drugačno ravnanje je kršenje koalicijske pogodbe.  
 
NOVINARKA; V Trbovljah so imeli danes problem, kako se boste vi odzvali na kipe, ki so jih 
tukaj postavili. Ali ste jih sploh opazili? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, bom pa zdaj to nadoknadil. Hvala lepa. 
 
 
 
 
 
  
 
 
 


